
Speech vuurwerk leerkracht Etske

Ik maak mij zorgen om kinderen. Vuurwerk is niet leuk voor kinderen. Maar 
wel sensationeel. Maar sensatie went heel snel. Geen baby of peuter houdt 
van vuurwerk, (behalve veilig achter het raam). Kleurtjes. De norm 
verschuift echter. Meer, harder, op jongere leeftijd, gevaarlijker. Steeds 
jonger moet je steeds stoerder doen.  Waar je in onze jeugd al heel dapper 
was als je buiten durfde en een sterretje aanstak, ben je tegenwoordig een 
watje als je geen rotje durft af te steken als 8 jarige. Cobra’s worden 
gewoon door mijn leerlingen (10 jarigen!!) afgestoken. Dus…wat moet je 
tegenwoordig dan nog doen om op je 16e een beetje stoer over te komen? 
Dat verklaart wellicht de vele explosies op auto’s en huizen. De kinderen 
die bang zijn of wel braaf met een sterretje op mochten blijven zwijgen uit 
schaamte.

Omdat er nauwelijks straffen zijn, of het nauwelijks te handhaven is, 
ouders vergoeilijken, of naar Duitsland rijden om hun kroost niet een 
“watje” te laten zijn ….. stopt dit niet. Tenzij we ons uitspreken en het 
overal gaan verbieden. Wetgeving is nodig.  We hebben nieuwe tradities 
nodig. Tradities zijn leuk, sfeervol, knus. Vuurwerk is niet meer leuk.

Ik ben juf. Ik hoor het van de kinderen zelf. Ik woon tegenover een ‘s 
nachts bezocht schoolplein. Ik zie het met mijn eigen ogen.’ s Avonds in 
december mijd ik groepjes scholieren: ze kunnen gewapend zijn met 
cobra’s, zijn onvoorspelbaar en vliegensvlug. En als ik er iets van zeg loop 
ik risico: ze gooien hun vuurwerk als wraak in mijn tuin. In december moet 
je ’s avonds bang zijn voor kinderen.

Vuurwerk is status geworden. Geen fijne familietraditie, maar machts 
gevoel. Dat willen we toch niet voor onze kinderen? Er zijn zoveel andere 
tradities mogelijk om het nieuwe jaar samen, veilig in te luiden. Gratis. En 
het kan ook spectaculair. 

Ik vraag u: maak tempo met het afschaffen van vuurwerk! 
Nog in 2025. 

Even wat cijfers: 

42 procent van de vuurwerkslachtoffers op de eerste hulp is jonger dan 16 
jaar. 
In 64% van de vuurwerkverwondingen ging het om legaal vuurwerk, in 
slechts 12% om illegaal. 
70% van de slachtoffers had het vuurwerk zelf afgestoken. 96% is een 
jongen of man. 
De verwondingen zijn vaak blijvend en hebben levenslange gevolgen. 80% 
van deze ongelukken resulteert in amputaties.



De meerderheid van de bevolking vraagt inmiddels om een verbod of 
andere tradities: behalve 60% van de bevolking nu zelfs smeekbedes van 
burgermeesters, politie, hulpverleners, leerkrachten, diereneigenaren, 
minder valide mensen en vrijwel alle senioren.  Het NVPC zegt: Wij roepen 
op tot een totaalverbod op consumentenvuurwerk en een harde aanpak 
van de illegale handel. 
En dan heb ik het nog niet eens over de gevolgen voor fijnstof, 
economische schade, watervervuiling met zware metalen, enorme stress 
bij alle wilde dieren, criminaliteit. Ik heb het nu alleen over de kinderen. 

Laten we de 20ste gemeente zijn die vuurwerk verbied. Zo dragen we bij 
aan de broodnodige transitie: een landelijk verbod. 

Ik reken op u.


